
Geachte minister Van der Wal-Zeggelink, 

 

Uw voornemen om de jacht op het haas en het konijn te sluiten vind ik onbegrijpelijk. Ik begrijp dat 

uw voornemen gestoeld is op de recente plaatsing van beide soorten op de Rode lijst door de 

Zoogdiervereniging. Wat ik niet begrijp is dat de Zoogdiervereniging de tellingen van het haas en het 

konijn overlaat aan vogelaars die als “bijvangst” ook ‘n haas of konijn turven.  

 

Vogelaars zijn primair geïnteresseerd in vogels en niet in hazen en konijnen. Verder zullen ze het 

tellen doen op tijden en locaties waar vogels actief zijn. Zowel de tijden als locaties waar hazen en 

konijnen actief zijn verschillen enorm ten opzichte van de tijden en locaties waar vogels actief zijn.  

 

De tellingen die jagers al jaren uitvoeren laat een duidelijk ander beeld zien. Het telprotocol is 

wellicht niet door het CBS gevalideerd maar omdat de tijden en locaties passen bij de leefwijze van 

het haas en het konijn zeggen deze data veel meer over de zeldzaamheid van deze 2 soorten dan de 

telgegevens van de vogelaars. 

 

Ik wil u oproepen om de Zoogdiervereniging en de Jagersvereniging samen een telprotocol te laten 

opstellen die recht doet aan het beoogde doel, erkend wordt door het CBS en een reëel beeld geeft 

van de stand van beide soorten. Uiteraard zou het fijn zijn wanneer leden van de Zoogdiervereniging 

met jagers mee het veld in gaan om te tellen al acht ik die kans klein. Na het op de Rode lijst 

plaatsen van beide soorten heb ik mij bij de Zoogdiervereniging als teller willen opgeven maar men 

gaf aan dat ze zelf niet tellen en dat ik mij bij Sovon moest aanmelden. Ik verwacht dat bij een nieuw 

telprotocol de uitvoering hiervan weer bij de jagers komt te liggen, hetgeen jammer is. 

 

In mijn jachtveld in Limburg waar ik nu 10 jaar jaag, heb ik de hazenstand zien toenemen in plaats 

van afnemen. Ook heb ik het haas, mede door de toenemende recreatiedruk, zien veranderen van 

dagactief naar schemer- en nachtactief. Dat vogelaars minder hazen tellen, kan best kloppen maar 

dat wil niet zeggen dat er ook minder hazen aanwezig zijn. Het tegendeel is namelijk in mijn 

jachtveld het geval. Door met een warmtebeeldkijker in schemer en ’s nachts te tellen, is duidelijk 

dat de plek op de Rode lijst volkomen onterecht is.  

 

De laatste jaren is de konijnenstand wel achteruitgegaan door toedoen van verschillende ziektes. 

Zoals dat vaak het geval is bij het konijn kan de populatie binnen een paar jaar weer compleet 

hersteld zijn en kan het konijn zelfs flinke schade veroorzaken. 

 

Een jager is verantwoordelijk voor het behouden van een redelijke wildstand en wanneer een soort 

het moeilijk heeft dan oogsten wij deze ook niet maar proberen door bijvoorbeeld 

biotoopverbetering de omstandigheden voor deze soort te verbeteren. De laatste jaren hebben wij 

in ons jachtveld geen konijn meer geoogst. Het haas hebben we daarentegen juist meer geoogst 

omdat de stand het toelaat.  



 

Het sluiten van de jacht op het haas en het konijn is in mijn ogen compleet overbodig. Het zou zelfs 

destructief zijn voor de motivatie waarmee veel jagers zich vrijwillig en kosteloos vele uren inzetten 

voor het Nederlandse cultuurlandschap en de hierin levende wilde dieren.  Ik wil u dan ook vragen 

om af te zien van uw voornemen en eerst te werken aan een nieuw telprotocol. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

J. Verhofstad 


